
K A U A O I V I I I > I 
C E W I C E 

Protokół Nr XX/2020 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 08 października 2020 r. 

Obecni na sesji: 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

• Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller przywitał 
wszystkich zebranych i otworzył X X sesję Rady Gminy Cewice. W dalszej 
części Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad, ponieważ 
obecnych było 13 radnych. Nieobecny: Pan Herbert Rosin i Pani Mariola 
Dzienisz. 

Ad. 2 

Pan Wiesław Keller odczytał porządek obrad, który przedstawiał się 
następująco: 

^ 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej sesji Rady Gminy 

Cewice. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/121/2019 Rady 
Gminy Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032 
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a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2021 rok 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 
2021 rok 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego 
współdziałania Gmin, których tereny wchodzą w skład aglomeracji 
ściekowej Lębork, przy realizacji zadania polegającego na zmianie 
wielkości, obszaru i granic aglomeracji Lębork 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Cewicach, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Chabrowa" na terenie 
miejscowości Cewice 



a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

F 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Wrzosowa" na terenie 
miejscowości Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości (dz. nr 166/22 obręb Cewice), 
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych stanowiących mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy Spokojnej na terenie 
miejscowości Łebunia 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

F 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 



e) podjęcie uchwały. 
15.Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

16.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

17.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

18.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
19.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
20. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
21. Zamknięcie obrad sesji. 

Na obrady X X sesji Rady Gminy Cewice przybyła Pani Mariola Dzienisz i Pan 
Herbert Rosin. Stan Rady - 15 radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy - Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś 
chciałby zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad? 

Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka zgłosił następujące wnioski: 
I . wprowadzenie do porządku obrad punktu 15 A o następującej treści: 

„Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy "Wspólna" na terenie 
miejscowości Bukowina" 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

I I . wprowadzenie do porządku obrad punktu 15 B o następującej treści: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIX/175/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania 



lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

I I I . wprowadzenie do porządku obrad punktu 15 C o następującej treści: 
„Przyjęcie protokołu oraz wniosków z przeprowadzonej kontroli pn: 
Kontrola placów zabaw na terenie Gminy Cewice." 

Za wnioskiem nr I radni Rady Gminy Cewice głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 
Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Za wnioskiem nr I I radni Rady Gminy Cewice głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 
Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Za wnioskiem nr I I I radni Rady Gminy Cewice głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 
Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Głosowania odbywały się poprzez podniesienie ręki z uwagi na trudności 
techniczne oprogramowania służącego do elektronicznych głosowań podczas 
sesji Rady Gminy. 

Porządek obrad X X sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu 
wprowadzonych zmian przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej sesji Rady Gminy 

Cewice. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/121/2019 Rady 
Gminy Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na 2021 rok 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 
2021 rok 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego 
współdziałania Gmin, których tereny wchodzą w skład aglomeracji 
ściekowej Lębork, przy realizacji zadania polegającego na zmianie 
wielkości, obszaru i granic aglomeracji Lębork 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Cewicach, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Chabrowa" na terenie 
miejscowości Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Wrzosowa" na terenie 
miejscowości Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości (dz. nr 166/22 obręb Cewice), 

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych stanowiących mienie Gminy Cewice 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 



e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy Spokojnej na terenie 
miejscowości Łebunia 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych pomnika przyrody 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15A. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy "Wspólna" na 
terenie miejscowości Bukowina 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15B. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIX/175/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cewice 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15C. Przyjęcie protokołu oraz wniosków z przeprowadzonej kontroli pn: 
„Kontrola placów zabaw na terenie Gminy Cewice." 

16.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 
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17.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
c) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
d) pozostałe informacje. 

18.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
19.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
20. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
21. Zamknięcie obrad sesji. 

Za przyjęciem odczytanego przez Przewodniczącego Rady Gminy Cewice 
porządku obrad X X sesji Rady Gminy Cewice z wprowadzonymi zmianami, 
radni głosowali w następujący sposób: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X I X sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, został on 
przesłany do zapoznania się wszystkim radnym, a także przed sesją wyłożony 
był do wglądu w sali obrad nr 1 Urzędu Gminy, w celu zapoznania 
się i wniesienia ewentualnych uwag. 

Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z X I X sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 4 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020. 

Wyjaśnień do uchwały udzieliła Pani Franciszczak - Skarbnik Gminy Cewice 
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na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinie do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice miał pytania o przeznaczenie pieniędzy 
z Rządowego Funduszu Inwestycyjnego. 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice wyjaśnił, że zostały złożone dwa 
wnioski w ramach omawianego funduszu. Jeśli fundusze zostaną przyznane 
zostaną przeznaczone na adaptację pomieszczeń w budynku gimnazjum 
na przedszkole oraz na rozbudowę sieci kanalizacyjnej przy ul. Wichrowej 
w Cewicach. Natomiast jeśli będzie trzeci nabór wniosków w ramach 
Funduszu Inwestycyjnego wówczas planuje się go przeznaczyć na ostatni etap 
budowy sieci wodociągowej w miejscowości Pieski, być może na jakąś drogę 
lub też na kolejny etap rozbudowy sieci wod-kan w Siemirowicach. 

Pan Keller podkreślił, że są to bardzo ważne informacje dla Sołtysów, gdyż 
mogą przekazać te informacje mieszkańcom, którzy mieli pytania w tym 
zakresie na zebraniach wiejskich. 

Radny Z. Tryba pytał o kwestie subwencji oświatowej dla Gminy Cewice. 
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Pan Wójt poinformował, że kwota ponad 293 tys. zł zapisana jest w wydatkach 
i wiąże się ze zwiększeniem o tą kwotę w planie wydatków na publiczne 
jednostki oświatowe w związku z podwyżką płac dla nauczycieli od 
01.09.2020r. Następnie Wójt omówił kwestie zmniejszonej subwencji 
oświatowej i kosztów urlopów zdrowotnych dla nauczycieli. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV7121/2019 Rady Gminy 
Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032. 

Pani M. Franciszczak - Skarbnik Gminy przedstawiła wyjaśnienia do projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinie do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 
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Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 6 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2021 rok. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie do niniejszej 
uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Omówił również 
skutki podwyższenia w/w podatku dla gospodarstw domowych i dla Gminy 
Cewice. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Z. Tryba miał pytania odnośnie podnoszonej wysokości procentowej 
(3,9%) stawek podatku od nieruchomości na 2021 r. Zaznaczył, że w 
porównaniu do poprzedniego roku jest to znacznie mniejszy procent. 

Wójt poinformował, że dla Gminy będą to znaczne dochody. Pozwoli to na 
realizację inwestycji w Gminie i na zmniejszenie zadłużenia Gminy. A gdy 
podatki są zaniżane wówczas Gmina otrzymuje znacznie mniejszą subwencję 
wyrównawczą z budżetu Państwa. 

Radna Marzena Reclaf poinformowała, że Komisja Budżetu i Rozwoju była 
jednomyślna co do podwyższenia stawek podatku od nieruchomości na 2021 r., 
gdyż wzrost tego podatku o 3,9 % nie jest aż tak odczuwalny dla przeciętnego 
gospodarstwa domowego ( ok 30,00 - 40,00 zł rocznie). Natomiast jest to 
znaczna kwota do budżetu gminy. Dzięki temu mogą być realizowane 
inwestycje. Ponad to duże znaczenie ma tu wysokość subwencji wyrównawczej, 
która jest zaniżana w momencie gdy podatki nie są utrzymywane w górnych 
stawkach. Wówczas Gmina traktowana jest jako bogata, którą stać na to, by te 
podatki zaniżać. 
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Radny Michał Grybisz poinformował, że podwyższone podatki w ubiegłym 
roku najbardziej uderzyły w byłych pracowników PGR i pracowników Lasów 
Państwowych, ponieważ pozostały im bezużyteczne budynki gospodarcze 
i muszą ponosić koszty z tytułu ich utrzymania. 

Od tego momentu radni głosowali za pomocą elektronicznego systemu 
służącego do głosowań podczas sesji Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Przewodniczący Rady podziękował radnym za zrozumienie i za przyjęcie 
uchwały. Zaznaczył, że kwestia podnoszenia podatków nie jest łatwą sprawą, 
a bardzo istotną kwestią jest rozwój inwestycyjny Gminy. 

Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2021 rok. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie do niniejszej 
uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego współdziałania 
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Gmin, których tereny wchodzą w skład aglomeracji ściekowej Lębork, przy 
realizacji zadania polegającego na zmianie wielkości, obszaru i granic 
aglomeracji Lębork. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice na podstawie uzasadnienia 
do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Cewicach. 

Pan Grzegorz Partyka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. Następnie 
udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu uchwały na podstawie uzasadnienia, 
które stanowi załącznik nr U do niniejszego protokołu. Zaznaczył, że Komisja 
w oparciu o analizę dostępnych dokumentów oraz po dokonaniu analizy 
złożonych wyjaśnień uznała działania Kierownika OPS za uzasadnione 
i pozbawione cech bezprawności. Tak więc skarga została uznana za 
bezzasadną. 

Wyjaśnienia do omawianej uchwały przedstawiła również Pani E . M. -
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Cewicach. 

Pan Wójt wyraził swoje zbulwersowanie na sytuacje, kiedy dzieci nie chcą się 
opiekować swoimi rodzicami potrzebującymi opieki i wymagają tego od Gminy. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
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przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 10 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Chabrowa" na terenie 
miejscowości Cewice. 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 11 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Wrzosowa" na terenie 
miejscowości Cewice. 

Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 

Radny Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 
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Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 12 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości (dz. nr 166/22 obręb Cewice). 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Zbigniew Tryba miał pytanie, czy Rada musi podejmować tego rodzaju 
uchwały. Zapytał się, czy takie sprawy może procedować urzędnik? 

Radca prawny poinformował, że kwestie dotyczące kontynuacji dzierżaw 
powyżej 3 lat podejmuje Rada Gminy zgodnie z przepisami prawa. Natomiast 
Rada Gminy może podjąć uchwałę intencyjną, w tym zakresie, wówczas 
decyzję w tym temacie będzie podejmował Wójt Gminy. 

Pan Wójt uważa, iż lepiej jest jeśli Rada wie, co się dzieje na terenie Gminy 
i podejmuje takie uchwały, aby nie było żadnych podejrzeń, że Wójt podejmuje 
indywidualne, wg własnego uznania decyzje w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Wójt ceduje na Radę Gminy 
odpowiedzialność w zakresie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości. Podkreślił, że Rada tę odpowiedzialność powinna ponosić. 
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Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych stanowiących mienie Gminy Cewice. 

Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 

Radny Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 14 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy Spokojnej na terenie 
miejscowości Łebunia. 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 
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Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 

za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 15 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych pomnika przyrody. 

Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu. 

Radny Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Rady - Pan W. Keller miał wątpliwość co do treści pkt 4 w § 2 
omawianej uchwały tj.: „Zmniejszenie lub przesunięcie parkingu i usunięcie 
ławek poza strefę l,5m wysokości drzewa mierzonej od jego pnia oraz 
umieszczenie widocznej informacji o zachowaniu bezpiecznej odległości od 
drzewa w szczególności podczas silnych wiatrów i burzy oraz zakazie 
parkowania w tym obszarze." Pan Keller uważa, iż treść tego punktu powinna 
brzmieć: „Zmniejszenie lub przesunięcie parkingu i usunięcie ławek poza strefę 
1,5 wysokości drzewa mierzonej od jego pnia oraz umieszczenie widocznej 
informacji o zachowaniu bezpiecznej odległości od drzewa w szczególności 
podczas silnych wiatrów i burzy oraz zakazie parkowania w tym obszarze." 
Podkreślił, że drzewo to w dużej części jest suche i nie ma możliwości 
przesunięcia parkingu zlokalizowanego pod koroną drzewa, gdyż wokół jest las. 
Zaznaczył jednak, że istniejący parking pod drzewem jest niezbędny. Zapytał 
prawnika, czy taki zapis w uchwale jest w ogóle konieczny. 
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Radca prawny zarekomendował podjęcie uchwały, aby nie ograniczać 
możliwości przeprowadzenia koniecznych zabiegów pielęgnacyjnych przy 
drzewie i wskazał na możliwość zmiany zapisów uchwały na najbliższej sesji 
Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady zarekomendował wstrzymanie się od głosów na 
dzisiejszej sesji i podjęcie omawianej uchwały zawierającej poprawne zapisy na 
kolejnej sesji. 

Pan Wójt poinformował, że z uwagi na to, iż nie wiadomo kiedy będzie kolejna 
sesja z uwagi na zmieniającą się sytuację w kraju (epidemia koronawirusa) 
i zaproponował, aby nie blokować procedowania niniejszej uchwały. 
A konkretne zapisy zostaną zmienione na następnej sesji. 

Przewodniczący Rady zapytał się radcy prawnego, czy przesunięcie parkingu 
dotyczy tylko okresu w którym zabiegi pielęgnacyjne będą wykonywane? 

Radca prawny zarekomendował podjęcie uchwały by nie blokować prac 
pielęgnacyjnych przy drzewie z uwagi na bezpieczeństwo. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 12, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 3. 

Ad. 15A 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy "Wspólna" na terenie 
miejscowości Bukowina. 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 
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Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 15B 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIX/175/2020 Rady Gminy 
Cewice z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cewice. 

Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu. 

Radny Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 12, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 3. 

Ad. 15C 
Pani Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cewice 
odczytała protokół z przeprowadzonej kontroli pn: „Kontrola placów zabaw na 
terenie Gminy Cewice." 

Przewodniczący Rady podziękował Komisji Rewizyjnej za przeprowadzenie 
wnikliwej kontroli. Poprosił o opisanie zdjęć ujętych w protokole. 

Za przyjęciem niniejszego protokołu oraz wypracowanych wniosków radni 
Rady Gminy Cewice głosowali w następujący sposób: 
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za - 15, 
przeciw - O, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 16 
Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji. Poinformował, że uchwały wymagające publikacji 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego zostały opublikowane. 

Ponadto Wójt Gminy Cewice przedstawił blok informacyjny na poniższe 
tematy: 

• w dniu 20.10.2020 r. o godz. I I 3 0 w Urzędzie Gminy w Cewicach 
odbędzie się spotkanie z przedstawicielami Polskiej Spółki Gazownictwa, 
która projektuje sieć gazociągową na terenie Gminy Cewice, 

• wymiana oświetlenia solarnego na ledowe, 
• dane liczbowe dot. zakażeń koronawirusem i osób w kwarantannie na 

terenie Gminy Cewice. 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller poinformował, 
że do 14.10.2020 r. Komisje Rady Gminy powinny wydać opinie odnośnie 
założeń do budżetu na 2021 rok. Następnie przypomniał o zaplanowanym 
i zorganizowanym szkoleniu dla radnych pn.: „Zarządzanie finansami gminy -
istota, instrumenty, rola organu stanowiącego i wykonawczego", w dniu 
16.10.2020 r., które odbędzie się w Gminny Centrum Kultury w Cewicach. 
W dalszej części Przewodniczący Rady odczytał n/w opinie wypracowane prze 
komisje stałe Rady Gminy Cewice: 

• pismo nr OOS.0012.3.9.2020 z dnia 28.08.2020 r. - opinie Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice (załącznik nr 20 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.3.10.2020 z dnia 08.09.2020 r. - opinie Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice (załącznik nr 21 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.1.8.2020 z dnia 17.09.2020 r. - opinie Komisji 
Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice (załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu), 
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• pismo nr OOS.0012.3.12.2020 z dnia 22.09.2020 r. - opinie Komisji 
F 

Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice (załącznik nr 23 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0003.4.4.2020 z dnia 28.09.2020 r. - stanowisko Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice (załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu). 

Radna Katarzyna Drywa opuściła obrady X X sesji Rady Gminy Cewice. Stan 
Rady 14 radnych. 

Ad. 18 

Radny Z. Tryba zapytał o kwestię związaną ze sprawą Gminy Cewice 
w sądzie w związku z niewykonaniem inwestycji w terminie - kanalizacji 
w Siemirowicach przez wykonawcę. 

Pan Wójt poinformował, że rozprawa sądowa odbędzie się bez udziału Gminy. 

Radca prawny poinformował, że sprawa jest jeszcze nie rozstrzygnięta 
i czekamy na wyrok. 

Radna Anna Kubica opuściła obrady X X sesji Rady Gminy Cewice. Stan Rady 
13 radnych. 

Pan Wójt omówił kwestię artykułu, który sugerował, że Gmina Cewice zapłaci 
odszkodowanie. Wskazał, że sprawa jest w sądzie apelacyjnym i należy 
poczekać na wyrok sądu i że ciągnie się od 2015 roku. 

Radca prawny wskazał na złożoność sprawy i poinformował, że należy 
poczekać na orzeczenie sądu. 

Radna M. Reclaf zapytała, czy zostały poczynione jakieś kroki odnośnie 
remontu dachu w szkole w Bukowinie. 

Wójt poinformował, że otrzymał kosztorys na remont dachu opiewający na 470 
tys. zł. Gmina Cewice zabezpieczyła w budżecie 250 tys. zł na ten cel. 
Zorganizowano spotkanie z przedstawicielami Stowarzyszenia Rozwój 
Bukowiny i usunięto kilka punktów z kosztorysu. Zadnia te Stowarzyszenie 
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wykona we własnym zakresie, a zmniejszy to znacznie wartość kosztorysu. 
Natomiast po rozliczeniu subwencji oświatowej Stowarzyszenie zwróci wydane 
pieniądze na remont dachu do budżetu Gminy Cewice, ponieważ Gminy nie 
stać na finansowanie szkół niepublicznych. 

Pan Keller zapytał się, czy te kwestie uregulowane są na piśmie. 

Pan Wójt poinformował, że wszystkie spotkania z przedstawicielami 
Stowarzyszenia Rozwój Bukowiny są nagrywane i protokołowane i są do 
wglądu. 

W związku z brakiem interpelacji, zapytań, postulatów i oświadczeń 
zgłaszanych na poprzedniej sesji, nie ma również na nie odpowiedzi. 

Ad. 20 

Sołtysi nie zajęli stanowiska w niniejszym punkcie. 

Ad. 21 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad X X sesji Przewodniczący Rady 
Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady 
ogodz. 1535. 

Protokół sporządziła: J^U« 04,/£ 
Dnia 15.10.2020 r. 

Ad. 19 
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RADA GMINY CEWICE 

PROTOKÓŁ GŁOSOWANIA 
z dnia 8 października 2020 r. 

Głosowanie jawne 
Liczba uprawnionych do głosowania: 15 
Liczba oddanych głosów: 15 

Punkt 
porządku 

obrad 

Przedmiot głosowania TAK NIE WSTRZ 

1 Wprowadzenie do porządku obrad XX sesji Rady 
Gminy Cewice punktu 15 A o treści: "Podjęcie 
uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy "Wspólna" 
na terenie miejscowości Bukowina." 

15 0 0 

Rezultat głosowania: Wniosek przyjęto 
Głosy oddane: 

% 

Maria Bachan TAK 
Katarzyna Drywa TAK 
Mariola Dzienisz TAK 
Michał Grybisz TAK 
Wiesław Keller TAK 
Anna Kubica TAK 
Mariola Myszk TAK 
Grzegorz Partyka TAK 
Hanna Płotka TAK 
Marzena Reclaf TAK 
Herbert Rosin TAK 
Mariola Szyca TAK 
Zbigniew Tryba TAK 
Daniel Wasielewski TAK 
Adrian Wenta TAK 

I N S P E . 
ds. obsługi organa 

K T O R 
samorządowych 
V 

inż. LidCH Schulz 
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RADA GMINY 
CEWICE 

RADA GMINY CEWICE 

PROTOKÓŁ GŁOSOWANIA 
z dnia 8 października 2020 r. 

Głosowanie jawne 
Liczba uprawnionych do głosowania 15 
Liczba oddanych głosów 15 

Punkt 
porządku 

obrad 

Przedmiot głosowania TAK NIE WSTRZ 

2 Wprowadzenie do porządku obrad XX sesji Rady Gminy 
Cewice punktu 15B o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie 
zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Cewice. 

15 0 0 

Rezultat głosowania : Wniosek przyjęto 

Głosy oddane: 
Maria Bachan TAK 
Katarzyna Drywa TAK 
Mariola Dzienisz TAK 
Michał Grybisz TAK 
Wiesław Keller TAK 
Anna Kubica TAK 
Mariola Myszk TAK 
Grzegorz Partyka TAK 
Hanna Płotka TAK 
Marzena Reclaf TAK 
Herbert Rosin TAK 
Mariola Szyca TAK 
Zbigniew Tryba TAK 
Daniel Wasielewski TAK 
Adrian Wenta TAK 

I N £ 
cis. obsługi orga wych 

inż. Lic ta Schulz 
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RADA GMINY CEWICE 

PROTOKÓŁ GŁOSOWANIA 
z dnia 8 października 2020 r. 

Głosowanie jawne 
Liczba uprawnionych do głosowania 15 
Liczba oddanych głosów 15 

Punkt 
porządku 

obrad 

Przedmiot głosowania TAK NIE WSTRZ 

3 Wprowadzenie do porządku obrad XX sesji Rady Gminy 
Cewice punktu 15C o treści: „Przyjęcie protokołu oraz 
wniosków z przeprowadzonej kontroli pn. Kontrola placów 
zabaw na terenie Gminy Cewice.". 

15 0 0 

Rezultat głosowania : Wniosek przyjęto 

Głosy oddane: 
Maria Bachan TAK 
Katarzyna Drywa TAK 
Mariola Dzienisz TAK 
Michał Grybisz TAK 
Wiesław Keller TAK 
Anna Kubica TAK 
Mariola Myszk TAK 
Grzegorz Partyka TAK 
Hanna Płotka TAK 
Marzena Reclaf TAK 
Herbert Rosin TAK 
Mariola Szyca TAK 
Zbigniew Tryba TAK 
Daniel Wasielewski TAK 
Adrian Wenta TAK 

/ 

inż. Lidu 'Schulz 

r T O E 
samorządowych 
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RADA GMINY CEWICE 

m xy/i0£0 a jul ' fit 

PROTOKÓŁ GŁOSOWANIA 
z dnia 8 października 2020 r. 

Głosowanie jawne 
Liczba uprawnionych do głosowania 15 
Liczba oddanych głosów 15 

Punkt 
porządku 

obrad 

Przedmiot głosowania TAK NIE WSTRZ 

4 Przyjęcie porządku obrad XX sesji Rady Gminy 
z przegłosowanymi zmianami. 

15 0 0 

Rezultat głosowania : Wniosek przyjęto 
Głosy oddane: 
Maria Bachan TAK 
Katarzyna Drywa TAK 
Mariola Dzienisz TAK 
Michał Grybisz TAK 
Wiesław Keller TAK 
Anna Kubica TAK 
Mariola Myszk TAK 
Grzegorz Partyka TAK 
Hanna Płotka TAK 
Marzena Reclaf TAK 
Herbert Rosin TAK 
Mariola Szyca TAK 
Zbigniew Tryba TAK 
Daniel Wasielewski TAK 
Adrian Wenta TAK 

I N S P W K T O E 
ds. obsługi organdŁ samorządowych 

mz. Li ulz 

1/1 
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RADA GMINY CEWICE 

PROTOKÓŁ GŁOSOWANIA 
z dnia 8 października 2020 r. 

Głosowanie jawne 
Liczba uprawnionych do głosowania 15 
Liczba oddanych głosów 15 

Punkt 
porządku 

obrad 

Przedmiot głosowania TAK NIE WSTRZ 

5 Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej 
sesji Rady Gminy Cewice. 

15 0 0 

Rezultat głosowania : Wniosek przyjęto 

Głosy oddane: 

% 

Maria Bachan TAK 
Katarzyna Drywa TAK 
Mariola Dzienisz TAK 
Michał Grybisz TAK 
Wiesław Keller TAK 
Anna Kubica TAK 
Mariola Myszk TAK 
Grzegorz Partyka TAK 
Hanna Płotka TAK 
Marzena Reclaf TAK 
Herbert Rosin TAK 
Mariola Szyca TAK 
Zbigniew Tryba TAK 
Daniel Wasielewski TAK 
Adrian Wenta TAK 

I N S P E 
ds. obstugi organó 

inż. Lidi) 

T O R 
samorządowych 

Schulz 
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Opis zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok p W\n/Ov 
jx> oku* et xu K*"W 

'Dochody - załącznik nr 1 - wzrost d o c h o d ó w o 514.868,00 

1. Dział 010 

- 33.140,00 zł - zmniejszenie planowanych dochodów przeznaczonych na modernizację drogi dojazdowej do gruntów rolnych 
w m. Popowo 

2. Dział 756 
+ 38.458,00 zł - zwiększenie dochodów z tytułu wpływów z podatku od czynności cywilnoprawnych, od spadku i darowizn 
+ 7.000,00 zł - zwiększenie dochodów z tytułu odsetek od nieterminowych płatności podatków i opłat lokalnych 

3. Dział 758 
- 6.562,00 zł - zmniejszenie planowanych dochodów z tytułu zwrotu części wydatków poniesionych w ramach funduszy 
sołeckich za 2019 r. 
+ 681.112,00 zł - nowa pozycja dochodów otrzymanych w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych (RFIL) 

4. Dział 801 
+ 2.500,00 zł - środki otrzymane przez SP Przeryte na realizację Programu „Super Koderzy" 
- 174.500,00 zł - zmniejszenie planowanych dochodów z tytułu wpłat za dożywianie uczniów 

WYDATKI - załącznik nr 2 - zmniejszenie wydatków o 57.737,00 zł 

1. Dział 010 

9 - 4j^4f404#Q zł - zmniejszenie planowanych wydatków przeznaczonych na modernizację drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych w m. Popowo 

2. Dział 600 

+ 20.000,00 zł - budowa drogi gminnej w m. Unieszynko (od drogi powiatowej do pałacu) - nastąpiła zmiana przeznaczenia 

Funduszu Sołeckiego 

+ 71.350,99 zł - budowa drogi gminnej od posesji nr 82 do posesji nr 87, w tym 51.350,99 zł z Funduszu Sołeckiego 

(nastąpiła zmiana przeznaczenia Funduszu Sołeckiego) 

+ 21.958,70 zł - remont drogi gminnej „na fermę" w m. Oskowo - nastąpiła zmiana przeznaczenia Funduszu Sołeckiego 

3. Dział 630 
- 21.958,70 zł - środki z Funduszu Sołeckiego Oskowa zostały przeniesione do działu 600 - zmiana przeznaczenia Funduszu 
Sołeckiego 

4. Dział 750 
- 81.038,00 zł - zmniejszenie planowanych wydatków na bieżące utrzymanie Urzędu Gminy 

5. Dział 754 

+ 6.595,00 zł - zwiększenie wydatków związane z remontem pojazdu w OSP Pieski 
6. Dział 757 

a - 20.000,00 zł - zmniejszenie planowanych wydatków związanych z emisją obligacji komunalnych 
™ . Dział 801 

-174.500,00 zł - zmniejszenie planowanych wydatków na dożywianie uczniów 

+ 41.568,00 zł - wzrost dotacji dla niepublicznych jednostek oświatowych (zwiększeniu uległa planowana liczba uczniów z 
dniem 01.01.2020 r.) 

+ 293.338,00 zł - zwiększenie planu wydatków w publicznych jednostkach oświatowych w związku z podwyżką płac 
nauczycieli od 01.09.2020 r. 

8. Dział 852 

-120.892,00 zł - zmniejszenie planu wydatków przeznaczonych dla Ośrodka Pomocy Społecznej na realizację zadań 

własnych (m. in. oszczędności z tytułu świadczonych usług opiekuńczych oraz w zakresie dożywiania) 

9. Dział 855 

+ 8.000,00 zł - wzrost z tytułu przystąpienia dziecka do pieczy zastępczej od września 2020 r. 

10. Dział 900 

+ 40.000,00 zł - wzrost wydatków przeznaczonych na oświetlenie uliczne 

- 23.088,00 zł - zmniejszenie planu wydatków przeznaczonych na utrzymanie zwierząt odebranym właścicielom 

11. Dział 926 
- 20.000,00 zł - środki z Funduszu Sołeckiego Unieszyna zostały przeniesione do działu 600 - zmiana przeznaczenia 
Fundusz Sołeckiego 



Załącznik Nr 3 i 3a 

W wyniku wprowadzonych w/w zmian w planie wydatków (załącznik nr 2) nakłady inwestycyjne uległy zwiększeniu o 60.310,95 zł. 

Załącznik Nr 4 

Deficyt budżetu Gminy wynosu 3.656.318,15 zł (zmniejszenie o 572.605,00 zł), którego źródłem pokrycia są: 

a) emisja obligacji komunalnych - 1.055.000 zł (bez zmian) 

b) wolne środki-2.601.318,15 zł (było 3.173.923,15 zł) 

Spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań (pożyczka i emisja obligacji komunalnych) wynosi 2.087.000 zł (bez zmian ) i zostanie 

pokryta z wolnych środków. 

Załącznik Nr 5 

Uaktualniony został załącznik dotyczący planu wydatków realizowanych w ramach Funduszy Sołeckich.. 

Załącznik Nr 6 

Uaktualniony został załącznik dotyczących udzielanych dotacji z budżetu gminy. 

Załącznik Nr 7 

Nastąpiło zwiększenie planu dochodów i wydatków w SP Maszewo z tytułu otrzymanego odszkodowania za zalanie pomieszczeń 

szkolnych. 



to cLm/ ei OX.X* 

Uzasadnienie 

W załączniku nr 1 do niniejszej uchwały dokonano następujących zmian: 

1. Dla 2020 roku podane wartości wynikają ze zmian wprowadzonych w budżecie gminy w 2020 roku, tj. 
w zakresie: 

- planowanej kwoty dochodów, 

- planowanej kwoty wydatków, 

- planowanej kwoty deficytu, 

- planowanej kwoty przychodów, 

ljDochody ogółem zostały zwiększone o 2.357.038,00 zł, w tym: 

a) dochody bieżące - wzrost o 1.712.810,00 zł, 

b) dochody majątkowe - wzrost o 644.228,00 zł 

2) Wydatki ogółem zostały zwiększone o 1.784.433,00 z ł , w tym: 

a) wydatki bieżące - wzrost o 1.724.122,05 zł, 

b) wydatki majątkowe - wzrost o 60.310,95 zł. 

3) Po dokonanych zmianach w planie dochodów i wydatków został zmniejszony planowany deficyt o kwotę 
572.605,00 zł. 

4) Zmniejszeniu uległa planowana kwota przychodów o kwotę 572.605,00 zł z tytułu zmniejszenia wolnych 
środków z lat ubiegłych. 

2. W 2022 r. nastąpiło zmniejszenie wykupu obligacji o kwotę 517.000,00 zł i przesunięcie tej kwoty na 
2021 rok (zgodnie z pierwotnym terminem wykupu). 

3. W załączniku nr 2 dokonano zmniejszenia limitu wydatków w 2020 r. o kwotę 120.000,00 zł (dotyczy 
budowy sieci wodociągowej w m. Pieski). 

Id: 6CC4BD54-97C5-4B76-8734-8801D36EC586. Projekt Strona 1 
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Uzasadnienie 

Zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy określa 
wysokość stawek podatku od nieruchomości. 

Proponowane w projekcie uchwały stawki podatku od nieruchomości są zgodne z górną granicą tych stawek, 
przewidzianą w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych. Górne granice stawek kwotowych zostały ogłoszone 
w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski" z dnia 30 lipca 2020 r. poz. 673. 

Id: 232A175B-A46F-42C0-A469-B1DA61C5FFB2. Projekt Strona 1 
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Uzasadnienie 

Przepis art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatku i opłatach lokalnych zawiera upoważnienie 
dla rady gminy do wprowadzenia przedmiotowych zwolnień w podatku od nieruchomości innych, niż zostały 
określone w ustawie. 

Ujęte w projekcie zwolnienia dotyczą jedynie gminnego majątku: 

- budynków lub ich części, budowli lub ich części oraz gruntów wykorzystywanych wyłącznie na cele 
działań ratowniczo-gaśniczych, ogólnodostępnej działalności sportowej, ogólnodostępnej działalności 
kulturalnej. 

Id: 019D030E-070C-4555-9180-CFC8E2620E41. Projekt Strona 1 



2 M* &6 tn/tyt^ 
* Snu* Ot JO. iov>*. 

Uzasadnienie 

1. Przedstawienie istniejącego stanu 

W związku z realizacją Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych, na podstawie uchwały 
Nr 472/XXII/12 Sejmiku Województwa Pomorskiego z dnia 24.09.2012 r. w sprawie likwidacji dotychczasowej 
aglomeracji Lębork i wyznaczenia aglomeracji Lębork została wyznaczona aglomeracja Lębork, w której skład 
wchodzą: Gmina Miasto Lębork, Gmina Nowa Wieś Lęborska, Gmina Cewice. Gmina Miasto Lębork pełni 
w ww. aglomeracji funkcję gminy wiodącej, ponieważ ma największą równoważną liczbę mieszkańców (RLM). 
Artykuł 92 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne (Dz. U . z 2020 r., poz. 310 z późn. zm.) nakłada na 
Burmistrza Miasta Lęborka obowiązek dokonania przeglądów obszaru i granic aglomeracji oraz zaistniałych 
zmian równoważnej liczby mieszkańców i w razie potrzeby infonnowania Rady Miasta i Rad Gmin 
o konieczności zmian obszaru i granic aglomeracji. Zgodnie z art. 565 ust. 2 ustawy Prawo wodne (Dz. U. 
z 2020 r., poz. 310 z późn. zm.) dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na podstawie 
art. 43 ust. 2a ustawy uchylonej w art. 573 zachowują moc nie dłużej niż do 31 grudnia 2020 r. Oznacza to, że 
do 31 grudnia 2020 r. Rada Gminy Lębork zobowiązana jest do wyznaczenia aglomeracji w drodze uchwały 
będącej aktem prawa miejscowego, w porozumieniu z Radami Gmin wchodzącymi w skład aglomeracji 
Lębork. 

2. Wyjaśnienie potrzeb i celu podjęcia uchwały 

Podjęcie uchwały pozwoli na podpisanie porozumienia, o którym mowa w art. 87 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 
20 lipca 2017 r. Prawo wodne (Dz. U . z 2020 r., poz. 313 z późn. zm.) 

3. Wykazanie różnica między dotychczasowym a projektowanym stanem prawnym 

Aktualnie brak jest uchwały, na mocy której można podpisać porozumienie pomiędzy jednostkami 
samorządu terytorialnego w kwestii wspólnej realizacji przedmiotowego przedsięwzięcia. 

4. Charakterystyka skutków społecznych i gospodarczych 

Przystąpienie do opracowania dokumentacji aktualizującej aglomerację Lębork, wynika z przepisów prawa -
ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne (Dz. U. z 2020 r., poz. 313 z późn. zm.). 

W przypadku zaniechania działań związanych z aktualizacją aglomeracji, wygasa ona z mocy prawa. 
Opracowanie przedmiotowej dokumentacji będzie mogło być wykorzystane do aplikowania o środki 
zewnętrzne w kontekście inwestycji wodno-kanalizacyjnych prowadzonych na terenie objętych aglomeracją 
Lębork. 

5.Skutki finansowe, związane z wejściem w życie uchwały 

Koszty związane z przygotowaniem aktualizacji aglomeracji Lębork w odniesieniu do terenów położonych 
na obszarze Gminy Cewice zostaną pokryte ze środków budżetu gminy na 2020 r. 

ó.Źródła finansowania 

Środki na ten cel są zabezpieczone w budżecie gminy na 2020 rok (dział 900 rozdział 90001 § 4300). 

Id: DC4FF841-7872-452D-9D85-E86EC98399B1. Projekt Strona 1 
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Załącznik do Uchwały Nr X X / /2020 

Rady Gminy Cewice 

z dnia 7 października 2020 r. 

Uzasadnien ie 

W dniu 14 września 2020 roku do Przewodniczącego Rady Gminy Cewice wpłynęło pismo Pani Marianny 
K . , zwanej dalej Skarżącą, przekazane przez Wojewodę Pomorskiego, stanowiące skargę. Przedmiotem skargi 
jest działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Cewicach (dalej jako „OPS"), a także pracowników 
OPS. 

Jak wynika z treści art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz. U . z 2020 r., poz. 256 ze zm.), organem właściwym do rozpatrzenia skargi na działalność wójta (burmistrza 
lub prezydenta miasta) i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych, z wyjątkiem spraw określonych 
w pkt 2 jest rada gminy. Mając na względzie powyższe Rada Gminy Cewice przystąpiła do rozpoznania 
przedmiotowej skargi. Zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie przepisami, Przewodniczący Rady Gminy 
przyjął skargę i nadał jej bieg, poprzez przeprowadzenie postępowania wyjaśniającego polegającego na 
dokładnym zbadaniu zarzutów przedstawionych w skardze oraz do sporządzenia uzasadnienia 
uwzględniającego stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, co do jej zasadności. 

Podniesione w skardze zarzuty związane są z nieudzieleniem Skarżącej przez tut. OPS pomocy w postaci 
usług opiekuńczych. Skarżąca wskazała, iż potrzebuje stałej opieki, tj. aby opiekunka przychodziła do niej 
systematycznie 5 godzin tygodniowo. W miesiącu sierpniu opiekunka pojawiła się przez cały miesiąc tylko 
5 godzin. Skarżąca wskazała, że ma dzieci, które w miarę możliwości Skarżącej pomagają, lecz każde z nich 
mieszka w innej miejscowości i pracuje. Skarżąca podniosła także, że wielokrotnie zwracała się do OPS 
o pomoc, jednakże OPS wyjaśniał, że nie dysponuje odpowiednią liczbą pracowników socjalnych. 

W ocenie Rady Gminy podejmowane przez Kierownika OPS czynności w sprawie będącej przedmiotem 
skargi, należy uznać za poprawne z przyczyn wskazanych w dalszej części uzasadnienia. 

W pierwszej kolejności wskazania wymaga, że Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji zwrócił 
się do Kierownika OPS z prośbą o zajeęcie stanowiska w przedmiocie zarzutów podnoszonych przez Skarżącą. 
Z treści wyjaśnień przekazanych przez Kierownika komórki organizacyjnej wskazanej powyżej wynika, iż 
zarzuty podnoszone przez Skarżącą nie znajdują potwierdzenia w posiadanej przez OPS dokumentacji i brak 
jakichkolwiek podstaw do uznania ich za uzasadnione. 

Kierownik OPS wskazała, że Skarżąca złożyła po raz pierwszy podanie z prośbą o pomoc w formie usług 
opiekuńczych w dniu 7 czerwca 2018 roku w wymiarze 1 lub 2 godzin dziennie. Decyzją z dnia 15 czerwca 
2018 roku przyznano Skarżącej usługi opiekuńcze w wymiarze 5 dni w tygodniu po 2 godziny dziennie. 
Następnie w dniu 18 września 2018 roku Skarżąca zwróciła się do OPS o przyznanie usług opiekuńczych 
w wymiarze 1 godziny dziennie, który to wniosek został uwzględniony decyzją z dnia 1 października 
2018 roku. Skarżąca ma zatem zapewnioną stałą opiekę w formie usług opiekuńczych od dnia 18 czerwca 
2018 roku. W okresie od czerwca 2018 roku do chwili obecnej usługi opiekuńcze u Skarżącej świadczyło już 
kilka opiekunek, lecz każda z nich po pewnym czasie rezygnuje, ponieważ Skarżąca źle je traktuje, oraz karze 
im wykonywać czynności, które nie leżą w zakresie obowiązków opiekunki, takie jak kopanie działki czy mycie 
samochodu syna, który przyjechał w odwiedziny. 

Kierownik OPS wyjaśniła ponadto, że nieobecność opiekunki w miesiącu sierpniu była spowodowana 
przebywaniem opiekunki na zwolnieniu lekarskim w związku z zagrożoną ciążą, a także nieobecnościami samej 
Skarżącej spowodowanymi wyjazdami. Gdy opiekunka jest na urlopie lub zwolnieniu lekarskim, OPS zwraca 
się z zapytaniem, czy rodzina jest w stanie zająć się podopiecznym. Skarżąca podczas ustalania sytuacji 
materialno-bytowej na rok 2020 wskazała sześcioro dzieci jako osoby zobowiązane do alimentacji. 
W wywiadach alimentacyjnych kilkoro dzieci Skarżącej deklarowało pomoc. W międzyczasie OPS oczywiście 
poszukiwał zastępstwa, niemniej jednak żadna opiekunka, wiedząc o sposobie, w jaki Skarżąca opiekunki 
traktuje, nie chciała się na zastępstwo zgodzić. Utrudnione jest także znalezienie zastępstwa wśród opiekunek 
spoza Cewic. Dopiero od dnia 7 września 2020 roku OPS zatrudnił nową opiekunkę na zastępstwo. 
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice, w oparciu o analizę dostępnych dokumentów, oraz 
po dokonaniu analizy złożonych wyjaśnień, na posiedzeniu w dniu 28.09.2020 r. uznała działania Kierownika 
OPS za uzasadnione i pozbawione cech bezprawności. 

Z uwagi zatem na brak potwierdzenia słuszności zarzutów podniesionych w skardze, Rada Gminy Cewice 
uznaje skargę za bezzasadną. 

POUCZENIE: Zgodnie z dyspozycją art. 239 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego - informuje 
się, że wskutek uznania skargi za bezzasadną, jeśli Skarżąca ponowi ją bez wskazania nowych okoliczności -
wówczas Rada Gminy Cewice może podtrzymać swoje stanowisko (zaprezentowane powyżej) nanosząc 
odpowiednią adnotację w aktach sprawy - bez zawiadamiania o tym Skarżącej. 

Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest zasadne. 
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U Z A S A D N I E N I E 

Współwłaściciele nieruchomości - działki numer 238/27 złożyli wniosek o nadanie jej nazwy, a 
zatem warunek art. 8 ust. l a ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych został 
spełniony. 
Nadanie nazwy jest niezbędne w celu przyporządkowania adresów poszczególnym 
nieruchomościom. 

•i 
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U Z A S A D N I E N I E 

Współwłaściciele nieruchomości - działki numer 37/15 obręb Cewice złożyli wniosek o nadanie 
jej nazwy, a zatem warunek art. 8 ust. l a ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych 
został spełniony. 
Nadanie nazwy jest niezbędne w celu przyporządkowania adresów poszczególnym 
nieruchomościom. 
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Uzasadnienie 

Dotychczasowy dzierżawca złożył wniosek o przedłużenie umowy, która wygasła mu z dniem 31.05.2020 r. 
W związku z powyższym stosownym będzie podjęcie uchwały w sprawie dzierżawy. 
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Uzasadnienie 

Dz. nr 23/11 obr. Cewice - Działka jest ostatnią działką przy ulicy Kwiatowej jaka znajduje się w posiadaniu 
Gminy Cewice. Jako że ostatni przetarg na działki sąsiednie cieszył się dużym zainteresowaniem, zasadnym jest 
podjęcie uchwały w sprawie jej sprzedaży. Działka w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
przeznaczona jest pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i usługową. 

Dz. nr 241/14 obr. Cewice - Działka do tej pory nie była dopuszczona do obrotu, aby móc ogłosić przetarg, 
po otrzymaniu pozytywnej opinii Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, należy podjąć uchwałę w sprawie sprzedaży. Działka 
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego znajduje się w strefie C.13.P,U, jej przeznaczenie to: 
tereny zabudowy produkcyjnej, usług, rzemiosła, składów i magazynów. 

Działka 93/1 obr. Karwica - zabudowana działka - dawny budynek szkoły po zmianie sposobu użytkowania 
na budynek socjalny mieszkalny wielorodzinny. W ostatnim czasie pojawiło się zainteresowanie potencjalnych 
kupców, aby móc ogłosić przetarg, należy podjąć uchwałę w sprawie sprzedaży. 

Działka 370 obr. Popowo - na wniosek osoby zainteresowanej zapytanie trafiło Komisji Infrastruktury 
Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, która to komisja wyraziła opinię pozytywną 
w sprawie sprzedaży nieruchomości. Należy podjąć uchwałę w celu przygotowania przetargu na nieruchomość. 
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U Z A S A D N I E N I E 

Dnia 6 grudnia 2019 r. Uchwałą nr Xlll/120/2019 Rada Gminy Cewice nadała nazwę: ulica Spokojna 

działce gruntu nr 109/18. W związku z tym, iż do tutejszego urzędu napływają wnioski o ustalenie numeru 

porządkowego nieruchomościom przyległym do działki 109/17, wskazanym byłoby zmienić przebieg 

dotychczasowej ulicy Spokojnej i nadać drogom wewnętrznym, działkom gruntu nr 109/17 i 109/19 również 

nazwę: ulica Spokojna. Pozwoliłoby to na utworzenie odrębnego i ciągłego zbioru numerów porządkowych 

w sposób zapewniający przestrzenną regularność. O zgodę zapytano współwłaścicieli drogi 109/17. Wszyscy 

przystali na propozycję. Działka 109/19 stanowi własność Gminy Cewice. 
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Uzasadnienie 

Aktem prawnym, regulującym cele, zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest ustawa z dnia 
16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody (t.j. Dz.U. z2020r. poz. 55). Zgodnie z art. 45 ust. 2 pkt 1 ww. ustawy 
prace wykonywane na potrzeby ochrony przyrody uzgadnia się z organem ustanawiającym daną formę ochrony 
przyrody. Zgodnie z art. 44 ust. 1 cyt. ustawy ustanowienie pomnika przyrody, stanowiska dokumentacyjnego, 
użytku ekologicznego lub zespołu przyrodniczo-krajobrazowego następuje w drodze uchwały rady gminy. 
Jednocześnie Rada Gminy dokonuje uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody i realizacji 
celu publicznego, bez względu na mocy jakiego aktu prawa miejscowego pomnik przyrody został ustanowiony. 

Po dokonaniu oględzin drzew oraz na podstawie ekspertyzy dendrologicznej potwierdzono zasadność 
przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzew będących pomnikami przyrody. Biorąc powyższe pod 
uwagę, podjęcie przez Radę Gminy Cewice, uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych pomników przyrody -drzew z gatunku dąb szypułkowy, jest uzasadnione. 
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U Z A S A D N I E N I E 

Właściciel nieruchomości - działki numer 182/9 obręb Bukowina, złożył wniosek o nadanie jej 
nazwy, a zatem warunek art. 8 ust. l a ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych 
został spełniony. 
Nadanie nazwy jest niezbędne w celu przyporządkowania adresów poszczególnym 
nieruchomościom. 
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U Z A S A D N I E N I E 

Pismem z dnia 18 września 2020 r. (znak PN-IV.4131.77.2020.BS) Wojewoda Pomorski 

zawiadomił o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności § 10 ust. 1 „Zasad 

wynajmowania lokali, wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cewice" stanowiących 

załącznik do uchwały Nr XIX/175/2020 Rady Gminy Cewice z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cewice. W ocenie organu 

nadzoru Rada Gminy Cewice podejmując rzeczoną uchwałę przekroczyła upoważnienie ustawowe w § 10 

ust. 1 załącznika do uchwały o treści: „Nie ma możliwości dokonywania zmiany lokali mieszkalnych 

pomiędzy najemcami lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy a osobami zajmującymi 

lokale w innych zasobach mieszkaniowych". Jednocześnie Wojewoda uznał, że postanowienia § 10 ust. 2-5 

załącznika do uchwały mogą obowiązywać samodzielnie, co pozwala na objęcie postępowaniem 

nadzorczym wyłącznie postanowienia § 10 ust. 1. 

Wobec powyższego zasadnym jest uchylenie § 10 ust. 1 załącznika do uchwały Nr XIX/175/2020 

Rady Gminy Cewice z dnia 27 sierpnia 2020 r., co nie wpłynie na dalsze obowiązywanie pozostałych jej 

postanowień. 
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Cewice, dnia 28.08.2020 r. 

Pan 
Wiesław Keller 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

/ 
Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice na posiedzeniu 

w dniu 25 sierpnia 2020 r. wypracowała następujące opinie: 
a) w kwestii pisma z dnia 11.06.2020 r. od Stowarzyszenia Rozwój Bukowiny w sprawie 

przebudowy wjazdu na teren Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Bukowinie - Komisja 
wydała opinię pozytywną. Termin realizacji zadania - rok 2021, z uwagi na brak środków 
na ten cel w budżecie 2020 r. Przy planowaniu budżetu na 2021 r. należy uwzględnić 
w/w zadanie, 

b) odnośnie pisma z dnia 11.06.2020 r. od Stowarzyszenia Rozwój Bukowiny w sprawie 
remontu dachu w budynku szkoły w Bukowinie - Komisja wydała opinię pozytywną pod 
warunkiem partycypowania w kosztach 50/50 %, 

c) w sprawie pisma nr ZIG.6845.34.2020 z dnia 29.06.2020 r. dot. wydania opinii w 
sprawie przedłużenia umowy dzierżawy cz. działki 166/22 w Cewicach - Komisja wydała 
opinię pozytywną, 

a) odnośnie pisma nr ZI.673.03.2020 z dnia 02.07.2020 r. w sprawie wniosku o zmianę 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki w m. Łebunia,-
Komisja wydała opinię negatywną z uwagi na zapisy w studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Obecne przeznaczenie terenu zostało 
oznaczone na rysunku planu jako R (tereny rolnicze). Na tego rodzaju terenie zakazuje 
się budowy, 

d) w kwestii pisma nr ZIG.6625.1.2020 z dnia 22.07.2020 r. dot. wydania opinii w sprawie 
nadania nazwy ulicy w m. Cewice - Komisja wydała opinię pozytywną. 

Komisja Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Gminy Cewice powyższe opinie przyjęła następującą ilością głosów: 
- za - 5, 
- przeciw - 0, 
- wstrzymało się - 0, 

Przewodj 
Komisji Infrństn 

Inwęstycji, Rolnict 

Daniel 

Otrzymują: 
1. 
2. 
3. 

zący 
ry Komunalnej, 

Ochrony^ Środowiska 

ewski 

4. 

Adresat, 
Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice, 
Grzegorz Marzęcki - Kierownik referatu planowania przestrzennego, gospodarki nieruchomościami 
i inwestycji, 
a/a. / 
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Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Komisja Infrastrhkfyry Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice na posiedzeniu 
w dniu 07 września 2020 r. wypracowała następujące opinie: 
a) w kwestii pisma nr 0711.10.2020.ZK z dnia 26.08.2020 r. od Starosty Lęborskiego 

w sprawie remontu drogi powiatowej nr 1320G od DK6 do m. Unieszyno, Komisja 
wydała opinię pozytywną pod warunkiem uzyskania 50% dofinansowania z Funduszu 
Dróg Samorządowych (2021 r.). Wówczas Komisja powtórnie (2022 r.) przystąpi 
do zaopiniowania wniosku (po uzyskaniu wstępnego kosztorysu), 

b) odnośnie pisma nr ZIG.6625.2.2020 z dnia 03.09.2020 r. - w sprawie zmiany przebiegu 
ulicy Spokojnej w Łebuni - Komisja wydała opinię pozytywną, 
w sprawie pisma nr ZIG.6840.3.2020 z dnia 03.09.2020 r. - w sprawie wykupu części 
działki nr 495 w Siemirowicach - Komisja wydała opinię pozytywną. Jednak ze względu 
na brak środków finansowych w budżecie Gminy Cewice w 2020 r. na ten cel, na chwilę 
obecną nie jest możliwa realizacja tego zadania. Istotny jest również fakt, iż podział 
geodezyjny jest zadaniem własnym gminy i partycypacja finansowa ze strony 
potencjalnego kupca nie jest możliwa, 
odnośnie pisma nr ZIG.6840.4.2020 z dnia 03.09.2020 r. w sprawie wykupu działki 
w miejscowości Popowo - Komisja wydała opinię pozytywną (wykup w formie 
przetargu). 

c) 

a) 

Komisja Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Gminy Cewice powyższe opinie przyjęła następującą ilością głosów: 
- za - 5, 
- przeciw - 0, 
- wstrzymało się - 0, 

PrzewofcMiczący 
Komisji Irtfrasjamtury Komunalnej, 

Inwestycji, Rolnictwa lOckęony Środowiska 

Daniel Wasielewski 

V 
Otrzymują: 

<Q Adresat, 
2. Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice, 
3. Grzegorz Marzęcki - Kierownik referatu planowania przestrzennego, gospodarki nieruchomościami 

i inwestycji, 
4. a/a. 
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Cewice, dnia 17.09.2020 r. 
Komisja Budżetu i Rozwoju 
Rady Gminy Cewice 
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y 
Pan 

Wies ław Keller 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Komisja Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice na posiedzeniu w dniu 15 września 2020 r. 
wypracowała następujące opinie: 
a) w kwestii pisma nr ZIG.6840.1.1.2020 z dnia 14.09.2020 r. w sprawie wydania opinii 

odnośnie sprzedaży nieruchomości gminnej zlokalizowanej w Cewicach przy ul. 
Kwiatowej - Komisja wydała opinię pozytywną (wykup w formie przetargu), 

b) odnośnie pisma nr ZIG.6840.1.1.2020 z dnia 14.09.2020 r. w sprawie wydania opinii 
odnośnie sprzedaży nieruchomości gminnej zlokalizowanej w Cewicach (dz. nr 241/14) 
- Komisja wydała opinię pozytywną (wykup w formie przetargu), 

c) w sprawie pisma nr ZIG.6840.3.2020 z dnia 03.09.2020 r. - w sprawie wykupu części 
działki nr 495 w Siemirowicach - Komisja wydała opinię pozytywną. Jednak ze względu 
na brak środków finansowych w budżecie Gminy Cewice w 2020 r. na ten cel, na chwilę 
obecną nie jest możliwa realizacja tego zadania. Istotny jest również fakt, iż podział 
geodezyjny jest zadaniem własnym gminy i partycypacja finansowa ze strony 
potencjalnego kupca nie jest możliwa, 

d) odnośnie pisma nr ZIG.6840.4.2020 z dnia 03.09.2020 r. w sprawie wykupu działki 
w miejscowości Popowo - Komisja wyda stosowną opinię na kolejnym posiedzeniu po 
dokładnej analizie sprawy. 

Komisja Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice powyższe opinie przyjęła następującą 
ilością głosów: 
- za - 5, 
- przeciw - 0, 
- wstrzymało się - 0, 

Przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Rozwoju 

Marzena Reejaf 

Otrzymują: 
CP. Adresat, 
2. Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice, 
3. Grzegorz Marzęcki - Kierownik referatu planowania przestrzennego, gospodarki nieruchomościami 

i inwestycji, 
4. a/a 
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Cewice, dnia 22.09.2020 r. 
Komisja 
Infrastruktury Komunalnej, 
Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice i 1 Q J 

OOS.0012.3.12.202 

Pan 
Wies ław Keller 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice na posiedzeniu w dniu 
21 września 2020 r. wypracowała następujące opinie: 
a) w kwestii pisma nr ZIG.6840.5.2020 z dnia 09.09.2020 r. - w sprawie wykupu działek w 

Pieskach - Komisja wydała opinię pozytywną, 
b) odnośnie pisma nr ZIG.6845.34.2020 z dnia 11.09.2020 r. - w sprawie przedłużenia 

okresu dzierżawy gruntu w m. Cewice (dz. nr 166/22) - Komisja wydała opinię 
pozytywną (dzierżawa na okres 3 lat), 

c) w sprawie pisma nr ZIG.6840.1.1.2020 z dnia 14.09.2020 r. w sprawie sprzedaży 
nieruchomości gminnej zlokalizowanej przy ul. Kwiatowej w Cewicach (dz. nr 23/11) -
Komisja wydała opinię pozytywną (sprzedaż w formie przetargowej), 

d) odnośnie pisma nr 6840.6.2020 z dnia 14.09.2020 r. - w sprawie sprzedaży 
nieruchomości gminnej zlokalizowanej w Cewicach (dz. nr 241/14) - Komisja wydała 
opinię pozytywną (sprzedaż w formie przetargowej zgodnie z przeznaczeniem gruntu). 

Komisja Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Gminy Cewice powyższe opinie przyjęła następującą ilością głosów: 
- za - 5, 
- przeciw - 0, 
- wstrzymało się - 0. 

Przewo 
Komisji Infras 

Inwestycji, Rolnict T 
czący 

Komunalnej, 
ny Środowiska 

Daniel Wasielewski 
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Otrzymują: 
1. Adresat, 
2. Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice, 
3. Grzegorz Marzęcki - Kierownik referatu planowania przestrzennego, gospodarki nieruchomościami 

i inwestycji, 
4. a/a. 
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Cewice, dnia 28.09. 2020 r. 
Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Gminy Cewice 

OOS.0012.4.4.2020 

Pan 
Wies ław Keller 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice w przedmiocie skargi 
złożonej przez panią Mariannę K . - B . na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Cewicach. 

W dniu 15.09.2020 r. do Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji (zwana dalej 
„komisją") wpłynęło pismo Pani Marianny K.-B. , zwanej dalej Skarżącą, przekazane przez 
Przewodniczącego Rady Gminy Cewice stanowiące skargę. Przedmiotem skargi 
są nieprawidłowości w zakresie świadczenia Skarżącej przez Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Cewicach (dalej jako „OPS") pomocy w formie usług opiekuńczych. 

Jak wynika z treści art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U . z 2020 r., poz. 256 ze zm.) organem właściwym do rozpatrzenia 
skargi na działalność wójta (burmistrza lub prezydenta miasta) i kierowników gminnych 
jednostek organizacyjnych, z wyjątkiem spraw określonych w pkt 2 jest rada gminy. Zgodnie 
z obowiązującymi w tym zakresie przepisami, działając w oparciu o § 17 lit. c Statutu Gminy 
Cewice Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice przystąpiła do rozpoznania 
sprawy, celem zajęcia stanowiska w przedmiocie zarzutów podnoszonych przez Skarżącą. 

Podniesione w skardze zarzuty związane są z nieudzieleniem Skarżącej przez tut. OPS 
pomocy w postaci usług opiekuńczych. Skarżąca wskazała, iż potrzebuje stałej opieki, tj. aby 
opiekunka przychodziła do niej systematycznie 5 godzin tygodniowo. W miesiącu sierpniu 
opiekunka pojawiła się przez cały miesiąc tylko 5 godzin. Skarżąca wskazała, że ma dzieci, 
które w miarę możliwości Skarżącej pomagają, lecz każde z nich mieszka w innej 
miejscowości i pracuje. Skarżąca podniosła także, że wielokrotnie zwracała się do OPS 
o pomoc, jednakże OPS wyjaśniał, że nie dysponuje odpowiednią liczbą pracowników 
socjalnych. 

W ocenie Komisji podejmowane przez Kierownika OPS czynności w sprawie będącej 
przedmiotem skargi, należy uznać za poprawne z przyczyn wskazanych w dalszej części 
uzasadnienia. 

Przewodniczący Komisji zwrócił się do Kierownika OPS z prośbą o zajęcie stanowiska 
w przedmiocie zarzutów podnoszonych przez Skarżącą. 

W oparciu o zgromadzony materiał dowodowy Komisja poczyniła następujące ustalenia. 
Skarżąca złożyła po raz pierwszy podanie z prośbą o pomoc w formie usług opiekuńczych 
w dniu 7 czerwca 2018 roku w wymiarze 1 lub 2 godzin dziennie. Decyzją z dnia 15 czerwca 



2018 roku przyznano Skarżącej usługi opiekuńcze w wymiarze 5 dni w tygodniu 
po 2 godziny dziennie. Następnie w dniu 18 września 2018 roku Skarżąca zwróciła się do 
OPS o przyznanie usług opiekuńczych w wymiarze 1 godziny dziennie, który to wniosek 
został uwzględniony decyzją z dnia 1 października 2018 roku. Skarżąca ma zatem 
zapewnioną stałą opiekę w formie usług opiekuńczych od dnia 18 czerwca 2018 roku. 
W okresie od czerwca 2018 roku do chwili obecnej usługi opiekuńcze u Skarżącej świadczyło 
już kilka opiekunek, lecz każda z nich po pewnym czasie rezygnuje, ponieważ Skarżąca źle je 
traktuje, oraz karze im wykonywać czynności, które nie leżą w zakresie obowiązków 
opiekunki, takie jak kopanie działki czy mycie samochodu syna, który przyjechał 
w odwiedziny. Kierownik OPS wyjaśniała ponadto, że nieobecność opiekunki w miesiącu 
sierpniu była spowodowana przebywaniem opiekunki na zwolnieniu lekarskim w związku 
z zagrożoną ciążą, a także nieobecnościami samej Skarżącej spowodowanymi wyjazdami. 
Gdy opiekunka jest na urlopie lub zwolnieniu lekarskim, OPS zwraca się z zapytaniem, czy 
rodzina jest w stanie zająć się podopiecznym. Skarżąca podczas ustalania sytuacji materialno-
bytowej na rok 2020 wskazała sześcioro dzieci jako osoby zobowiązane do alimentacji. 
W wywiadach alimentacyjnych kilkoro dzieci Skarżącej deklarowało pomoc. W międzyczasie 
OPS oczywiście poszukiwał zastępstwa, niemniej jednak żadna opiekunka, wiedząc 
0 sposobie, w jaki Skarżąca opiekunki traktuje, nie chciała się na zastępstwo zgodzić. 
Utrudnione jest także znalezienie zastępstwa wśród opiekunek spoza Cewic. Dopiero od dnia 
7 września 2020 roku OPS zatrudnił nową opiekunkę na zastępstwo. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice w oparciu o analizę dostępnych 
dokumentów, oraz po dokonaniu analizy złożonych wyjaśnień, w głosowaniu jawnym, 
głosami 5 „ZA" oraz 0 głosami „PRZECIW" przy 0 głosach „WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ" 
uznała działania Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Cewicach za poprawne 
1 pozbawione cech bezprawności. 

Przewodniczący 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

MM 
l'M 

Otrzymują: 
1. Adresat 
2. Wójt Gminy Cewice - Jerzy Bańka, 
3. a/a 




